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Bartumeu accepta el front comú d’ApC i 
la plataforma expressa els seus dubtes

POLÍTICA

El cap de Govern va proposar un pacte contra la crisi als grups polítics durant la primera jornada del Debat d’Orientació Política

«Avui entenem que cal in-
sistir en la recerca d’un
acord nacional. Ho faig
després d’haver rebut
una carta del grup parla-
mentari d’Andorra pel
Canvi el 29 d’abril per fer
un front comú a la qual
dono una resposta favo-
rable». D’aquesta manera,
el cap de Govern, Jaume
Bartumeu, va acceptar
durant la primera jornada
del Debat d’Orientació
Política la proposta de la
plataforma de partits po-
lítics de fer un front comú
dels partits i institucions
per dur a terme diverses
reformes urgents. Segons
va dir Bartumeu, l’acord
que va anomenar «pacte
contra la crisi» es centra-
ria en tres eixos: la defini-
ció d’una política d’acos-
tament a la Unió Europea,
la reforma de l’Adminis-
tració pública i la revisió
de la relació entre el Go-
vern i els comuns. El
mandatari, a més, va pro-
posar un calendari per as-
solir acords en aquests
àmbits.

La proposta del cap de
Govern va comptar amb
el ple suport del grup
parlamentari socialdemò-
crata. El president del
grup, Francesc Rodrí-
guez, va assegurar que
Bartumeu havia fet una
oferta rellevant. «El calen-
dari crec que és ajustat,
però si ens posem d’acord
podem aconseguir-ho».

Més dubtes va expressar
el president del grup par-
lamentari reformista, Joan
Gabriel, que va afirmar
que «han estat unes de-
claracions molt abstrac-

tes. Avui hem trobat un
govern cansat proper a
arribar a un acord amb
ApC. Esperem que aques-
ta proposta es concreti».

Per la seva banda, Euse-

bi Nomen, el líder d’An-
dorra pel Canvi, va co-
mentar que «el que hem
sentit és un discurs. El
cap de Govern ha parlat
de la nostra proposta, i
des del grup d’ApC ho
valorem positivament.
Celebrem que es comenci
a parlar d’això, però el
cap de Govern s’ha deixat
l’essència». Segons va as-
segurar, «aquest no era
un pacte teòric sinó per
posar-nos d’acord per fer
les reformes ràpides que
es necessiten per posar fi
a l’elevat endeutament de
l’Estat». En la seva opinió,
«el compromís que es ne-

cessita no l’ha dit. En la
segona sessió del Debat
d’Orientació Política (que
es fa avui) intentarem
concretar aquest pacte i
fer d’Executiu».

Bartumeu va dir que
l’oferta «és lleial i concre-
ta i a partir d’aquí estem a
disposició dels grups par-
lamentaris. Tal com ha
quedat clar, la nostra pro-
posta de mà estesa és
oberta i estem oberts a les
resolucions sobre aquesta
qüestió que s’escaiguin».
Finalment, va dir que
aquest acord s’hauria
d’enllestir tan ràpida-
ment com sigui possible.

P.M.

El cap de Govern, Jaume Bartumeu, poc abans de començar el discurs d’Orientació Política.

Jaume Bartumeu, el cap
de Govern, va acceptar
la proposta de  front co-
mú d’Andorra pel Canvi
(ApC)  durant  el Debat
d’Orientació Política.
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Andorra la Vella

Pel líder de CR, Joan Gabriel, «han
estat unes declaracions molt
abstractes»

Escepticisme entre l’oposició

Nomen va dir que «celebrem que es
comenci a parlar d’això, però el cap de
Govern s’ha deixat l’essència 

El  Govern  marca  un
calendari molt especí-
fic  per  les  trobades
que s’han de dur a ter-
me entre diversos ac-
tors  socials  perquè
aquest  front  comú
cristal·litzi  en acords.
La  primera  quinzena
de  juliol  es  reunirà
una  taula  de  treball
entre  el  Govern,  els
sindicats  i  els  partits
per abordar la reforma
de  la  funció  pública.
Bartumeu  vol  que  es
presenti el projecte fi-
nal al quart  trimestre.
També  vol  trobar-se
amb els cònsols al  ju-
liol per tractar la revi-
sió de  la  relació entre
els  comuns  i  l’Execu-
tiu.  Posteriorment  hi
ha d’haver una segona
trobada  per  abordar
més  profundament
aquesta  qüestió.  El
mandatari,  a  més,  va
dir  que  «el  Govern
creu que l’acord sobre
la  reforma  tributària
s’està  gestant  en  seu
parlamentària. A final
de  juny es presentarà
l’última  de  les  lleis
que havíem proposat
en aquest àmbit». Bar-
tumeu  també va asse-
gurar que s’està treba-
llant en la reforma de
les  lleis  laborals.  Fi-
nalment  va  asseverar
que «voldríem que les
reformes estiguin en-
carrilades al segon se-
mestre».
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Proposta de
calendari fins
a final d’any


